
„Najväčší Slovák mojimi očami“ 

(úvaha) 

 

 

„Nech každý z nás je dnes lepší, ako bol včera a vlasť naša bude veľká a slávna.“ 

 

(M. R. Štefánik) 

 

Tento rok si pripomíname 140. výročie narodenia jedného z najväčších slovenských 

buditeľov, a to slovenského politika, diplomata, pilota vojenských síl, ministra Milana 

Rastislava Štefánika. (21. júl 1880 - 4. máj 1919) 

Téma tejto úvahy sa stala pre mňa inšpiráciou, aby som vám pripomenul, kto to 

vlastne bol a čo pre našu krajinu spravil. 

Kto bol vlastne Milan Rastislav Štefánik? Bol to Slovák s veľkým „S“. Mojím 

hrdinom bol od detstva, lebo odmalička som obdivoval jeho uniformu a hodnosti, ktoré získal. 

Zároveň ma rodičia viedli k poznávaniu histórie. Navštívili sme viaceré hrady a zámky 

a v mnohých sa na stenách objavoval portrét M. R. Štefánika. Jeho obraz si vybavujem aj 

teraz. Je nezameniteľný! Áno, nezameniteľný a ako človek nenahraditeľný. Môj obdiv k nemu 

tkvie doteraz v mojom srdci. S hrdosťou môžem povedať, že bývam na ulici, ktorá nesie jeho 

meno. Nie každý sa tým predsa môže pochváliť. Tiež som rád, že som sa nedávno mohol 

dostať až do jeho rodnej obce Košariská, kde som neobišiel jeho pamätník a rodnú chalúpku.  

S jeho menom by som rád spomenul jeho zásluhy. Všetci hovoríme o siedmich divoch 

sveta, dokonca ich dobre poznáme. No poznáme tak dobre jeho 6 hlavných zásluh? M. R. 

Štefánik bol prvou osobou, ktorá bola schopná a ochotná viesť hnutie, mal kontakty 

s Francúzskom, čím nám otvoril dvere k novej krajine, náročné boli i jeho misie v Rusku 

i v Amerike. V Amerike sa mu podarilo presvedčiť amerických politikov, aby umožnili 

americkým Slovákom vstúpiť dobrovoľne do československých légií. Nemôžem zabudnúť 

na zmluvu s Talianskom, ktoré podporilo hnutie za nezávislosť. Svoje známosti vo vysokých 

politických a vojenských kruhoch využil a uviedol do nich aj T.G. Masaryka a E. Beneša. 

Jednou vetou: „Nebolo toho málo...“ Pomáhal iným, no sám bojoval s nepriazňou osudu. 

Napriek tomu sa vďaka silnej motivácii nevedel zastaviť pred prekážkami. M. R. Štefánik 

povedal: ,,Veriť, usilovať, pracovať!“ Bol verný týmto svojim slovám? Veru áno, veril. On 

totiž veril v svoje činy, v správnosť konania či vo svojich priateľov. 



Prečo je potrebné spomenúť, kto vlastne bol M. R. Štefánik? Mnohí totiž poznajú, kto 

to bol napr. Ceasar, no veľakrát si nevieme spomenúť, kto bol práve spomínaný M. R. 

Štefánik. Je to smutné, pretože práve osobnosti ako napr. Štúr, Bernolák, či práve Štefánik 

boli základom nášho národného povedomia. 

Jeho meno sa spája s astronómiou. Čo myslíte, prečo? Podľa môjho názoru hviezdy, 

rovnako ako jeho predstavy boli vzdialené, no žiarivé a nie nedosiahnuteľné. 

Milan Rastislav Štefánik si zaslúži naše uznanie. Dôkazom toho je, že si ho vážime  

nielen my, ale aj ľudia z iných európskych krajín. M. R. Štefánik bol koreňmi Slovák, preto 

nedopusťme, aby ho iné národy poznali viac ako my! Hoci zomrel, pre nás ostane navždy 

živým svojimi činmi, navždy nesmrteľným svojimi skutkami. Na záver mi nedá nespomenúť 

jeden jeho citát: „Nič mi nebolo nemožné, lebo som chcel.“ (M. R. Štefánik) Buďme ako on, 

chcime aj my! 

 

 

 

 


